
OBIEKTY (BUDOWLE) SPORTOWE

hala widowiskowo-sportowa 

stadion

boisko do (+ DOPEŁNIACZ)

• piłki nożnej
• piłki siatkowej
• hokeja na trawie

   jakie? osiedlowe, szkolne, duże
…..

lodowisko

plac zabaw
skatepark 
siłownia 

MIANOWNIK DOPEŁNIACZ Końcówka 

Kto? Co? Kogo? Czego? ( MIANOWNIK)

koszykówka koszykówki -a

piłka nożna piłki nożnej

piłka siatkowa Piłki siatkowej

piłka ręczna Piłki ręcznej

piłka wodna Piłki wodnej

hokej na lodzie hokeja -

hokej na trawie Hokeja na lodzie

badminton badmintona

tenis tenisa

tenis stołowy Tenisa stołowego

rugby rugby Zagr.



Dopełniacz odpowiada na pytania: kogo? Czego?

Kogo nie masz?
Nie mam starszego brata.
Nie mam małej siostry.

Czego nie jesz?
Nie jem ciemnego chleba i żółtego sera.

Czego nie lubisz?
Nie lubię żółtego sera.

Czego nie pijesz?
Nie piję herbaty
Nie piję alkoholu, szczególnie piwa i wódki

 

DOPEŁNIACZ
LICZBA POJEDYNCZA

PRZYMIOTNIK
jakiego? jakiej? jakiego?

RZECZOWNIK
kogo? czego?

 
[m]  żywotny

Nie lubię
 Nie chcę

mojego
czarnego

brata.
kota.

 
[m] nieżywotny

Nie lubię
Nie chcę

ciemnego
zimnego

chleba.
soku.

 
[f]

Nie lubię
Nie chcę

zielonej
starej

herbaty.
książki.

 
[n]

Nie lubię
Nie chcę

jasnego
nowego

piwa.
auta.

 

Końcówką liczby pojedynczej dla dopełniacza są: 
• dla rodzaju męskiego dla rzeczowników żywotnych -a (wyjątki: wół, bawół),
• dla nieżywotnych (męski i nijaki) -a i -u, na przykład: okno – okna, krzesło – krzesła, 

ciastko – ciastka.
• dla rodzaju żeńskiego -y, -i. na przykład: panna – panny, smycz –  smyczy, 

szminka –  szminki.


